Lady Gaga (born Stefani Joanne Angelina Germanotta on March 28, 1986) is an American recording artist. She began performing in the rock music scene of New York City's Lower East Side in 2003 and enrolled at New York University's Tisch School of the Arts. She soon signed with Streamline Records. During her early time, she worked as a songwriter for fellow label artists.

Released on August 19, 2008, her debut album, The Fame, reached number one in the UK, Canada, Austria, Germany and Ireland, and reached the top-ten in numerous countries worldwide; in the United States, it peaked at two on the Billboard 200 chart. Its first two singles, "Just Dance" and "Poker Face", became international number-one hits, topping the Billboard Hot 100 in the United States as well as the charts of other countries. The album later earned a total of six Grammy Award nominations and won awards for Best Electronic/Dance Album and Best Dance Recording. Lady Gaga is inspired by glam rock artists such as David Bowie and Queen, as well as pop musicians such as Madonna and Michael Jackson. She has also stated fashion is a source of inspiration for her songwriting and performances.

Stefani Germanotta was born on March 28, 1986, the eldest child of Joseph Germanotta, an Italian American internet entrepreneur, and Cynthia Bissett. She learned to play piano from the age of four, went on to write her first piano ballad at 13 and began performing at open mike nights by age 14. At the age of 11, Germanotta attended Convent of the Sacred Heart, a private Roman Catholic school on Manhattan's Upper East Side, but has stressed that she does not come from a wealthy background.

At age 17, Germanotta gained early admission to the New York University's Tisch School of the Arts. There she studied music and improved her songwriting skills by composing essays and analytical papers focusing on topics such as art, religion, social issues and politics.

Music producer Rob Fusari, who helped her write some of her earlier songs, compared her vocal style to that of Freddie Mercury. Fusari helped create the moniker Gaga, after the Queen song "Radio Ga Ga". Fusari sent the songs he produced with Gaga to his friend, producer and record executive Vincent Herbert. Herbert was quick to sign her to his label Streamline Records, an imprint of Interscope Records, upon its establishment in 2007.

By 2008, Gaga had relocated to Los Angeles, working closely with her record label to finalize her debut album The Fame. In 2009 she releised a new album The Fame Monster.

Gaga has identified fashion as a major influence. She considers Donatella Versace her muse. Gaga has her own creative production team called the Haus of Gaga, which she handles personally. The team creates many of her clothes, stage props, and hairdos. Her love of fashion came from her mother, who she stated was "always very well kept and beautiful."

In 2010 Lady Gaga is in tour.

Лэди Гага.

Лэди Гага ( Стэфани Джоан Ангелина Джерманотта родилась 28 марта 1986) американская исполнительница. Она начала выступать на сцене в Нью-Йорке, Ист-Сайд в 2003 году и поступила в школу Тиш Нью-Йоркского университета искусств. Вскоре она подписала контракт со Стримлайн Рекордс (Streamline Records). Во время своей ранней карьеры, она работала в качестве автора песен для коллег-исполнителей. 

Выпущенный 19 августа 2008, ее дебютный альбом "Слава" (The Fame), занял первое место в Великобритании, Канаде, Австрии, Германии и Ирландии, а также достиг первой десятки во многих странах мира, в Соединенных Штатах, он достиг 2-го места в Billboard 200. Её  два первых сингла "Just Dance" и "Poker Face", возглавили международные хит-парады: Billboard Hot 100 в США, а также хит-парады других стран. Альбом позже заработал в общей сложности шесть премии Грэмми и получил награды за лучший электронный / танцевальный альбом и лучшую танцевальную запись. Lady Gaga вдохновлена глэм-рок исполнителями, такими как Дэвид Боуи и Квинз, а также поп-музыкантами, такими как Мадонна и Майкл Джексон. Она также заявила, что мода служит  источником вдохновения для написания её песен и выступлений. 

Стэфани  Джерманотта родилась 28 марта 1986, она старшая дочь Иосифа  Джерманотты, итальяно- американского интернет-предпринимателя, и Синтии Биссетт. Она научилась играть на фортепиано в возрасте  4 лет,  написала свои первые фортепианные баллады в 13 и начала выступать с микрофоном  в возрасте 14 лет. В возрасте 11 лет, ее приняли в монастырь Святого Сердца- частную римско-католическую школу в центральной части  Восточного Манхеттена , но она подчеркивает о себе, что она не богатого происхождения. 

В возрасте 17 лет, Джерманотта поступила в Нью-Йоркский университет, школу искусств Тиш. Там она изучала музыку и улучшила навыки написания песен, фокусируясь на написании эссе и аналитических документов с упором на такие темы, как искусство, религия, социальные проблемы и политика. 

Музыкальный продюсер Роб Фьюсари, который помог написать некоторые из ее ранних песен, сравнил ее вокальный стиль с Фредди Меркьюри. Фьюсари помог создать сценическое имя Гага, в честь песни Квинз "Radio Ga Ga". Фьюсари отослал   песни, которые он создал с Гага своему другу, продюсеру Винсенту Херберту. Герберт быстро подписал контракт с начинающей певицей и Streamline Records, лэйбл Interscope Records, после его учреждения в 2007 году. 

К 2008 году Гага переехала в Лос-Анджелес, работая в тесном контакте с ее лейблом, чтобы завершить свой дебютный альбом The Fame. В 2009 году она выпустила новый альбом The Fame Monster . 

Гага считает, что мода оказывает главное влияние на неё. Она считает Донателлу Версаче своей музой. Гага имеет свою собственную творческую команду, которая  называется Haus of Гага, которой она руководит лично. Команда создает ее одежду, реквизит и прически. Ее любовь к моде пришла от матери, которая, как она заявляет  "всегда находится в очень хорошей форме и очень красива."

В 2010 Лэди Гага находится в туре.

